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 J E G Y Z Ő K Ö N Y V  

Készült Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestületének  
2014. október hó 27 . napján megtartott alakuló  testületi üléséről. 

 

Az ülés helye: Pitvaros Községi Önkormányzat házasságkötő terme, Kossuth L. u. 30. 

 

Jelen vannak:  Radó Tibor polgármester 
 Anderkó Attila képviselő 
 Léka János képviselő 
 Makó Sándor képviselő 
 Szabó Attila képviselő 
 Tószegi Gyula képviselő 
 Tóth Tibor képviselő 

 

Tanácskozási joggal meghívott:  Dr. Sarkadi Péter jegyző 

 
   

1. Napirend pont: A választás eredményének ismertet ése 

Radó Tibor polgármester–Tisztelettel köszöntök mindenkit a 2014. október 27. napján 
megtartandó testületi ülésünkön, mely egyben alakuló ülés. Megállapítom, hogy minden 
mandátumot szerzett képviselő jelen van, és át is adom a szót a Helyi Választási Bizottság 
elnökének. 

Szuda György Helyi Választási Bizottság elnöke – Én is tisztelettel és szeretettel 
köszöntök mindenkit, eleget tennék tisztségemnek, először felolvasnám a tájékoztatót, a 
választási eredményekről. A választás rendben lezajlott 2014. október 12-én. A bizottság a 
jogszabály által előírt határidőben megalakult 3 taggal és 2 póttaggal. Bizottságunk a 
munkáját zavartalanul végezte. A választópolgárok nyilvántartásba vétele megtörtént. 
Sorshúzással döntöttünk a jogszabálynak megfelelően a polgármesterek és képviselők 
szavazólapon történő feltüntetésének sorrendjéről. A választási bizottságba a jelölő 
szervezetek által delegálás nem történt. A szavazatszámláló bizottságokban a FIDESZ-
KDNP, az MSZP és a Magyar Munkáspárt delegált tagokat. A nemzetiségi szavazókörben 
megfigyelő nem volt. A választás alkalmával napközben különleges esemény nem történt. 
A polgármesteri tisztség betöltésére 2 fő jelentkezett, és a 6 fő képviselői posztra 17 jelölt 
mérettette meg magát. A választásra 1229 pitvarosi választópolgár jogosult, közülük 677-
en járultak az urnákhoz. A leadott szavazólapok között 13 volt eredménytelen. A 
jegyzőkönyvek elkészültek, és megállapítottuk, hogy a polgármesteri tisztségre Radó Tibor 
kapta a több szavazatot, összesen 463-at. Ennek alapján Pitvaros község polgármester az 
elkövetkezendő 5 évre Radó Tibor független jelölt lett. A megválasztott képviselők az 
alábbiak lettek: Anderkó Attila 453 szavazatot kapott független jelöltként, Tószegi Gyula 
406 szavazattal független jelöltként, Makó Sándor 247 szavazattal FIDESZ-KDNP 
jelöltként, Szabó Attila 224 szavazattal FIDESZ-KDNP jelöltként, Léka János 213 
szavazattal független jelöltként, és Tóth Tibor 208 szavazattal a FIDESZ-KDNP jelöltjeként 
töltheti be a tisztséget. A nemzetiségi névjegyzékbe 26-an vetették fel magukat, 23-an 
jelentek meg, érvénytelen szavazat 1 volt. A következők kapták a szavazatokat: Lehoczki 
Anna 18 szavazatot, Tószegi Gyula 15 szavazatot, Tószegi Renáta Tünde 12 szavazatot 
kapott. Én mindenkinek a munkájához sok türelmet, erőt, és kitartást kívánok, bízom 
benne, hogy közösen együtt fogtok dolgozni a falu jövőjéért.  

A tájékoztató a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
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2. Napirend pont: Napirend elfogadása  

Radó Tibor polgármester–A kiküldött napirendi pontokban az egyebek napirendi pontok 
között 2 témát szeretnék még felsorolni: egyik a folyamatban lévő pályázatok ismertetése 
az én előadásomban, illetve van egy pályázati lehetőség, amiről szeretném, ha rögtön 
döntést is hoznánk a mai ülés alkalmával. Van valakinek még kiegészítő napirendi pont 
javaslata?  

Léka János képviselő –A szemétteleppel kapcsolatban, hogy vagy kiadjuk valakinek, a 
közmunkásoknak vagy a lakosságnak, hogy takarítsa ki az összeset, ezzel kapcsolatban. 

Radó Tibor polgármester– Az előbb mondott pályázatok ismertetése napirendi pontban 
fogom ismertetni a DAREH nyertes pályázatot, mely kimondottan a szeméttelep 
rekultivációs pályázatot is tartalmazza. Ezt el fogom mondani, hogy áll az a pályázat, hol 
tart a kivitelezés, illetve, hogy milyen lehetőségeink vannak. 

Léka János képviselő – Én nem ezzel kapcsolatban.  

Radó Tibor polgármester–Hozzá se érhetünk a területhez, ezt majd el fogom mondani. 
Tehát már tartalmazza az egyebek napirendi pont ezt, amit most mondasz de köszönöm 
az észrevételt.  

Szabó Attila képviselő – Én egy sertéstartási lehetőséget szeretnék prezentálni a lakosság 
részére. 

Radó Tibor polgármester– Jegyző úr fog még egy figyelemfelhívást intézni hozzánk. 
Egyéb napirendi pont javaslat? Aki a kiegészített napirendi pontokkal egyetért, kérem, 
szavazzon. Köszönöm szépen, egyhangú. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Napirend elfogadása  

122/2014. (X.27) 
H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az ülés napirendjét az 
alábbiak szerint fogadta el: 
1. A választás eredményének ismertetése 
2. Napirend elfogadása 
3. Önkormányzati képviselők eskütétele 
4. Polgármester eskütétele 
5. Polgármesteri program ismertetése 
6. Alpolgármester megválasztása 
7. Alpolgármester eskütétele 
8. Jegyzőkönyv hitelesítők megválasztása 
9. Az önkormányzat szervezeti és működési szabályzatának módosítása 
10. A polgármester illetményének és költségtérítésének megállapítása 
11. Az alpolgármester illetményének és költségtérítésének megállapítása 
12. Bizottságok létrehozása 
13. Képviselői tiszteletdíjak  
14. Egyebek: 

 

3. Napirend pont: Önkormányzati képvisel ők eskütétele  

Radó Tibor polgármester– Itt átadom a szót Szuda Györgynek. 
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Szuda György Helyi Választási Bizottság elnöke – Most következik az eskütétel. Előbb fel 
fogom olvasni, és kérlek benneteket, mondjátok utánam. 

Az önkormányzati képviselők leteszik az esküt. 

(Az eskü szövege és az esküokmányok a jegyzőkönyv mellékletét képezik.) 

 

4. Napirend pont: Polgármester eskütétele  

Szuda György Helyi Választási Bizottság elnöke – Most a polgármester eskütétele 
következik. 

A polgármester leteszi az esküt. 

(Az esküokmány a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

5. Napirend pont: Polgármesteri program ismertetése  

Radó Tibor polgármester–Folytatnám a polgármesteri programmal, melyet a mai napon 
nyomtatásban is megkaptatok. Ez négy oldal, nem kívánom teljes részletességében 
felolvasni, ha nem kéritek. Fő vonalakban az elmúlt négy éves munkámnak a folytatása 
lenne a célom. Ebben az anyagban is szerepel egy helyzetismertetés, hiszen új képviselők 
is vannak a testületben, illetve illő egy gazdasági helyzet értékelést közzétenni. Ebben 
szerepel, hogy 2010-ben honnan indultunk, és hová jutottunk, hogy milyen lépcsőfokokat 
tettünk meg azért, hogy eljussunk idáig anyagilag. A vagyoni helyzetünknek két részre 
bontható az ismertetése, én kezdeném a vagyongazdálkodással. 2010-ben novemberben 
701 millió Ft volt a bruttó értékű ingatlanvagyona Pitvaros Község Önkormányzatának. Ez 
2013. december végével az év végi zárást követően közel 950 Ft-os bruttó értéket 
mutatott. Ez a majdnem 250 millió Ft-os növekedés kimondottan a pályázatainknak illetve 
a civil szervezetek által az önkormányzati tulajdonon végrehajtott kivitelezések, pályázati 
munkák eredménye. Az ingatlanvagyonunk bruttó értékben közel 25 millió Ft-tal nőtt, ami 
szerintem egy nagyon szép eredmény. És itt meg kell köszönni a Provita Segítő 
Szolgálatnak is a sikeres pályázatát és segítségét, illetve meg kell köszönni az Iskolánk és 
Óvodánk Gyermekeiért Alapítványnak is a két sikeres pályázatát, hiszen önkormányzati 
ingatlanokon hajtották végre a beruházást, így az önkormányzat vagyona növekedett ezen 
beruházások segítségével. Azért megjegyzem, hogy nettó értéken számolva az 
ingatlanvagyonunk 711 millió Ft. Tehát jelenleg nettó értéken is több az 
ingatlanvagyonunk, mint 2010-ben nettó értéken számolva. A másik fontos megjegyezni 
való dolog, hogy hogy állunk most pénzügyileg. Ez talán egy kicsit fontosabb kérdés, 
hamarabb szokta érdekelni az embereket. Tudni kell, hogy az elmúlt négy évben elég 
rossz körülmények között volt az önkormányzatunk, rengeteg számlatartozásunk és 
kintlévőségünk volt, ez az akkori törvények és nem feladatfinanszírozású önkormányzati 
finanszírozás tehetett róla, de szerencsére a törvényváltozásnak is köszönhetően illetve a 
rengeteg munkának köszönhetően megfordult. Jelenleg, úgy, hogy minden intézményünk 
és minden kötelező feladatellátásunk anyagi kötelessége és elvárása biztosítva van év 
végéig, így is több, mint 20 millió Ft van jelenleg az önkormányzat számláján. Ennek az 
összegnek a többsége természetesen feladattal terhelt, nem azért van, hogy majd 
kitalálunk valamit és építünk valamit, ezeknek megvan a helye, ettől függetlenül 
bőségesen vannak lehetőségeink, és van mihez nyúlnunk. Én szeretném, ha a 2014. éves 
költségvetésünket jelentős mértékben nem módosítanánk, hiszen elég jól meg lett 
szerkesztve, elég jól tudjuk végrehajtani, és biztosítja azt, hogy év végéig semmilyen 
anyagi problémája ne legyen az önkormányzatunknak. Minden feladat el van látva, 
minden intézménynek külön elkülönített számláján van a feladatellátáshoz szükséges 
összeg, minden feladatot végrehajtunk. Ezen felül még marad némi tartalék, amit 
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reményeim szerint a következő évi költségvetésben tudnánk hasznosítani, elsősorban 
pályázati önerőként. Nem feltétlen célunk továbbra sem, legalábbis nekem, hogy ezeket 
direktbe elköltsük, hiszen pályázati formában sokkal hatványozottabban, sokkal nagyobb 
eredménnyel tudjuk ezeket beruházni és felhasználni. Fejlesztési elképzelések: nyilván 
majd mindenki elolvassa és remélem, hogy ennek alapján majd további ötletekkel fogtok 
élni, hiszen a polgármesteri programot szeretném a gazdasági program alapjaként 
felhasználni, valamilyen szinten ezt meg is tettem már, jelenleg 20 oldalas a gazdasági 
program tervezet, amit készítettem, és teljes mértékben erre épül. Ettől függetlenül várom 
a javaslatotokat mindenféle dologban, akár fejlesztési elképzelésekben, akár adópolitikai 
dologban, akár közszolgáltatások biztosítása témakörben. Ezeket külön felsoroltam. Amit 
tudni kell rólam, hogy turisztikai célú beruházásokban soha nem láttam meg a fantáziát, ez 
lehet, hogy gyengeségem, de eddig még nem láttam, hogy Pitvaroson ez akkora átütő 
erővel alkalmazható, ettől függetlenül folyamatosan nézem a turisztikai pályázatokat is 
csakúgy, mint az egyéb pályázati lehetőségeket. Az elmúlt négy évben nagy sikereink 
voltak az energetikai pályázatokban, úgy érzem, hogy még van mit keresni ebben, bár 
ugye egyre szűkülnek a lehetőségeink, hiszen azt az intézményt, amit már felújítottunk, 
még egyszer nem lehet. A megtérülő beruházások szerintem az elsődleges szempont, ott, 
ahol minden egyes befektetett forint x éven belül megtérül, és hatványozottan tudja 
segíteni a pitvarosi emberek életét. Kitérnék egy pár szóban az adópolitikai célkitűzésekre. 
Igazából ez az előző polgármesteri programból hiányzott így ebben a formában, és 
képviselőtársam hívta fel rá a figyelmemet, hogy talán jó lenne egy ösztönző rendszert 
kidolgozni, akár a helyi adókivetés formájában, hogy meglévő, vagy éppen vállalkozóvá 
váló fiataloknak a munkáját, megélhetését biztosítsuk. Ezt természetesen tovább kell 
dolgozni, és Attilának a további véleményére számítok ebben a témakörben is, mert 
felkeltette a figyelmemet. Első körben voltak ellenérzéseim, de elég sokat rágódtam rajta, 
hogy szükséges ez talán Pitvarosnak, és remélem, hogy közösen tudunk valami olyan 
megoldást találni, ami nem terheli meg az önkormányzatunkat, mégis vállalkozóbaráttá 
teheti a településünket. A közszolgáltatások biztosításáról már szó esett. Három szóban 
szeretném összefoglalni a programomat, gazdaságosság, fejlesztés és stabilitás. Ehhez 
kérem a segítségeteket, a munkátokat, és minden véleményeteket. Akár még ha 
elvakultnak is tűnik, érdemes elmondani a véleményt, tovább rágódni, mert lehet, hogy 
egyikünk másikunk tovább gondolva nagyon jó ötletet tud kihozni belőle. Keressetek, 
javasoljatok, és próbáljuk megbeszélni a dolgokat. Van-e kérdés, észrevétel a 
polgármesteri programmal kapcsolatban? Akkor köszönöm szépen.  

A polgármesteri program a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

6. Napirend pont: Alpolgármester megválasztása  

Radó Tibor polgármester–Áttérnénk az alpolgármester megválasztására. Ha jól tudom, e-
mailben mindenkinek kiküldtem, hogy szeretném, ha ebben a választási ciklusban is 
Anderkó Attila lenne Pitvaros község alpolgármestere. Több indokom is van erre: az egyik 
a választás eredménye, hiszen a legtöbb szavazattal lett képviselő, a másik indokom az, 
hogy 4 éven keresztül nagyon szépen és odaadóan tudta képviseli Pitvarost, tudta 
képviselni azt a szemléletet, amit én hoztam ide az önkormányzathoz. Hiszen az 
alpolgármester a polgármester helyettese, tehát egy feltétlen és nagyon közvetlen 
kapcsolatnak kell lennie, hogy rugalmasan működjön a munka, és Attilában én 
megtaláltam ezt, akivel tudunk együtt dolgozni minden téren, még akkor is, ha vannak 
szóváltások, remélem, lesznek is, hiszen csak így tudunk előre lépni. Tehát egyedüli 
jelöltem Anderkó Attila képviselőtársam. Szeretném megkérdezni, hogy mi a 
véleményetek? Van-e kérdésetek ezzel kapcsolatban? Nincs. Az alpolgármester 
választása titkos szavazással történik. 
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Anderkó Attila képviselő – Szeretném bejelenteni az érintettségemet.  

Radó Tibor polgármester –A képviselőtestületnek mi a véleménye erről? Ettől függetlenül 
szavazzon vagy ne szavazzon?  

Tószegi Gyula képviselő – A véleményem az, hogy ha valakit jelölnek valamire, vagy a 
személyéről szól egy szavazás, akkor igen, szavazzon, azért, mert azzal elfogadja a 
jelölést például. Mi ezt így csináltuk a nemzetiségi önkormányzatnál is most. Nem kell, 
hogy kizárjuk szerintem.  

Radó Tibor polgármester – Elhangzott egy javaslat, miszerint ne zárjuk ki Anderkó Attilát a 
szavazás lebonyolításából. Aki ezzel a határozati javaslattal egyetért, kérem, szavazzon. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Érintettségről szavazás 

123/2014. (X.27.) 
H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete tudomásul vette Anderkó Attila 
érintettkénti bejelentését, de őt a szavazásból nem zárja ki. 

 

Dr. Sarkadi Péter jegyző – Mindenki ismeri a titkos szavazásnak a menetét, olvastátok, de 
röviden elmondom. Szavazatszámláló bizottságot fog választani a testület, egy elnökkel és 
két taggal, határozattal, azonnali hatállyal megválasztja a szavazatszámláló bizottságot. A 
bizottság ellenőrzi, hogy a szomszédos helyiségben lévő urna üres-e, leragasztja az urnát, 
ellenőrzi, hogy a szavazólapokon a jelölt neve van, nincs beikszelve, bélyegzővel van 
ellátva. Utána kijönnek a teremből, mindenki bemegy egyesével és amennyiben úgy 
gondolja, hogy a jelöltre adja a voksát, a körbe egy ikszet tesz, amennyiben nem, üresen 
hagyja. Mikor mindenki leszavazott, utána elkészül a jegyzőkönyv, hogy mit találtak az 
urnában. Utána az elnök felolvassa a titkos szavazás eredményét, végül ezt a testület 
határozatba foglalja.  

Radó Tibor polgármester – A bizottság tagjai csak képviselők lehetnek, polgármester nem 
lehet, és véleményem szerint Anderkó Attila se legyen tagja, úgyhogy 5 főből kell 
kiválsztani 3 fő bizottsági tagot, ehhez kérek javaslatot.  

Dr. Sarkadi Péter jegyző – Jelölj ki három tagot. 

Szabó Attila képviselő – Javaslatot szeretnék tenni. Léka János, Tószegi Gyula és Makó 
Sándor, ha elfogadják. 

Radó Tibor polgármester – Elnöknek Makó Sándort javaslom, ha elfogadja. Igen. 
Köszönöm. Ha a bizottsági tagok személyével egyetért a képviselőtestület, akkor kérem, 
szavazzanak. 7 igen, köszönöm szépen.  

A képviselőtestület 7 igen szavazattal és 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Szavazatszámláló Bizottság tagjainak megválasztása 

124/2014. (X.27.) 
H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Szavazatszámláló Bizottság 
elnökének Makó Sándort, tagjainak Tószegi Gyula és Léka János képviselőket 
megválasztotta. 

 

Radó Tibor polgármester – A szavazás idejére szünetet rendelek el. 
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- SZÜNET - 

Radó Tibor polgármester – Nagyon szépen köszönöm, folytatjuk a testületi ülést és 
egyben átadom a szót a bizottság elnökének.  

Makó Sándor képviselő, Szavazatszámláló Bizottság elnöke – Be szeretném jelenteni, 
hogy heten szavaztunk, hét szavazólapot átvettünk, átadtuk a testületi tagoknak, heten 
igennel szavaztak. Ennek alapján Anderkó Attilát megválasztottuk alpolgármesternek. 

Radó Tibor polgármester – Nagyon szépen köszönöm a bizottságnak a munkáját. Kérem 
a képviselőtestületet, hogy határozatban fogadjuk el, hogy Anderkó Attila lett Pitvaros 
Község Önkormányzatának alpolgármestere. Aki elfogadja, az kérem, szavazzon. 

Tárgy:  Alpolgármester megválasztása 

125/2014. (X.27.) 
H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete Anderkó Attila képviselőt 
minősített többséggel alpolgármesterré megválasztotta. 

(A titkos szavazás jegyzőkönyve és a szavazólapok a jegyzőkönyv mellékletét képezik.) 

 

7. Napirend pont: Alpolgármester eskütétele 

Radó Tibor polgármester–Felkérem a választási bizottság elnökét. 

Az alpolgármester leteszi az esküt. 

(Az esküokmány a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

Radó Tibor polgármester– Nagyon szépen köszönöm a választási bizottság munkáját, 
mind a választás napján, mind azt követően, és köszönöm Szuda György elnök segítségét 
illetve mai jelenlétét is.  

 

8. Napirend pont: Jegyz őkönyv hitelesít ők megválasztása 

Radó Tibor polgármester– A jelenlegi SZMSZ-ünk alapján kettő jegyzőkönyv hitelesítőt 
kell választanunk. Én szeretném javasolni Tószegi Gyulát, és Tóth Tibort, ha elvállaljátok. 
Igen, köszönöm. Illetve, hogy ha a képviselőtestület ezt elfogadja. Aki egyetért, az kérem, 
szavazzon. Köszönöm szépen. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Jegyz őkönyv hitelesít ők kijelölése  

126/2014. (X.27.) 
H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete jegyzőkönyv hitelesítőnek 
Tószegi Gyula és Tóth Tibor képviselőket jelölte ki. 

 

9. Napirend pont: Az önkormányzat Szervezeti és M űködési Szabályzatának 
módosítása 

Radó Tibor polgármester–Azért van rá szükség rögtön az alakuló ülésen, mert igazából az 
önkormányzati törvényt kell követnünk a szabályzattal, és módosítanunk kell. Jegyző úr 
elmondja pontosan. 



7 
 

Dr. Sarkadi Péter jegyző– Röviden elmondom. A 9. és a 10. napirendi pont ilyen 
szempontból összefügg, tudniillik a szervezeti és működési szabályzatunkban még úgy 
van szabályozva, hogy a polgármester illetményére a vagyonnyilatkozatok kezelésével 
megbízott bizottság tesz javaslatot. Bizottsági hatáskörből kikerült a főállású polgármester 
illetménye és a költségtérítése egyaránt, tekintettel arra, hogy a törvény fix összegben 
határozza meg a polgármester illetményét, tehát nincs mérlegelési jogköre a testületnek. 
Viszont ezt határozatba kell foglalni, hiszen az illetmény számfejtéséhez erre szükség van. 
Gyakorlatilag ezért módosul az SZMSZ. Az 56.§ (3) bekezdés c) pontja, ezt a testület 
hatályon kívül helyezi, ezen kívül pontosabban javaslom meghatározni a testület 
összetételét, ez pedig az SZMSZ 10.§-át érinti. Eddig az volt benne, hogy a testület 7 fő: 6 
képviselő és a polgármester, a mostani szöveg szerint e képviselőtestület tagjainak száma 
7 fő: 1 fő főállású polgármester, 1 fő társadalmi megbízatású alpolgármester, és 6 fő 
képviselő. És itt már az alpolgármesteri illetménynél is javaslom belevenni, hogy a 
társadalmi megbízatású alpolgármester tiszteletdíjára a polgármester tesz javaslatot. Mert 
a társadalmi megbízatású polgármesternél van egy tól-ig határ, azt majd el fogom 
mondani, megkaptátok már a testületi anyagban, az előterjesztésben, de azért elmondom, 
hogy hogy alakul. Ahhoz képest viszont a társadalmi megbízatású alpolgármesternek a 
költségtérítése az szintén fix összeg, mert az az illetményének a függvénye. Illetve, majd 
még mondom, ha odaérünk, hogy a társadalmi megbízatású polgármester mit csinálhat az 
illetményével, vagy mit nem csinálhat. Most egyelőre az SZMSZ módosításánál 
maradjunk, most ez a 2 szakasz, az 56.§ (3) bekezdés c) pontjának a hatályon kívül 
helyezése, és a 10.§ módosítása, ezt kérem, hogy szavaztassa meg a polgármester.  

Radó Tibor polgármester–Én annyit kérdeznék még, hogy van-e szándéka a 
képviselőknek módosítani a jegyzőkönyv hitelesítők számát. jelenleg az 2 fő, máshol 0, 1, 
esetleg 2 fő szokott lenni. Természetesen maradhat a 2 fő, nekem jó, ha van, mert akkor 
aláírásukkal hitelesítik, hogy tényleg az volt a jegyzőkönyvben, ami elhangzott. Viszont 
plusz energia. 

Anderkó Attila alpolgármester – Maradjon így szerintem. 

Szabó Attila képviselő – Maradjon. 

Léka János képviselő – Jó ez a két fő. 

Radó Tibor polgármester– Jó. Jegyző úr javaslatához kiegészítés, kérdés van-e? Ha 
nincs, akkor aki elfogadja a szervezeti és működési szabályzat módosítását, tehát ez egy 
rendelet módosítás, tehát aki elfogadja a rendelet módosítását az elhangzottak alapján, az 
kérem, szavazzon. Köszönöm szépen, egyhangú. 

A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 

 

Pitvaros Község Önkormányzati Képvisel őtestületének 

11/2014. (X.27.) önkormányzati rendelete 

az önkormányzat Szervezeti és M űködési Szabályzatáról szóló 

9/2014. (VIII.08.) önk. rendelet módosításáról 

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

10. Napirend pont: A polgármester illetményének és költségtérítésének 
megállapítása 

Radó Tibor polgármester– Ennél a napirendi pontnál is átadom a szót jegyző úrnak. 
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Dr. Sarkadi Péter jegyző – A jogszabály az államtitkári illetményekből eredezteti a 
különböző illetményi besorolásokat. A polgármesternél ez a megyei jogú város 
polgármesterének az illetményéből indul, ami 673.090 Ft. Ezt bontja le 500 fő alatti, 501-
1500, 1501-10000, 10000-30000, és 30000 fő felettire. Esetünkben az 501 és 1500 fő 
közötti lakosságszámú településnél a főállású polgármester illetménye 299.151 Ft. A 
jogszabály úgy szól, hogy a lakosságszámot kell alapul venni, e törvény alkalmazásában a 
lakosságszám azon személyek száma, akiknek a polgárok személyi és lakcímadatait 
tartalmazó nyilvántartásban szereplő lakóhelye, lakóhelye híján tartózkodási helye, az 
adott település közigazgatási területén található, vagy akiknek a lakóhelye csak az adott 
település megnevezését tartalmazza. Az időpont tekintetében pedig a helyi önkormányzati 
képviselők és polgármesterek általános választása évének január elsejei lakosságszáma 
az irányadó. Ez pedig Pitvaros esetében 1484 fő, tehát az 501-1500 fő közé esik. A 
költségtérítés pedig szintén fix összeg, ennek az összegnek a 15%-a. Ez pedig 44.873 Ft. 
Ezt a két összeget kell a testületnek határozattal megállapítania. 

Radó Tibor polgármester–Annyi kiegészítést tennék, hogy eddig nem volt illetményhez 
viszonyított költségtérítésem, ezt a törvény megváltoztatta, és nem lehet eltérni tőle. Nem 
is mondhat le róla a főállású polgármester, ez egy bér jellegű juttatás. Aki az elhangzottak 
alapján elfogadja a polgármesteri illetmény összegét, az kérem, szavazzon. Köszönöm 
szépen, egyhangú. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Polgármester illetményének megállapítása 

127/2014. (X.27.) 
H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete Radó Tibor polgármester 
illemtényét 2014. október 13. napjától kezdődő hatállyal 299.151 Ft/hó összegben 
állapítja meg. 

 

Radó Tibor polgármester–Aki elfogadja az elhangzott kötelező költségtérítés összegét, az 
kérem, szavazzon. Köszönöm szépen, egyhangú. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Polgármester költségtérítésének meghatározása 

128/2014. (X.27.) 
H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete Radó Tibor polgármester 
költségtérítését 2014. október 13. napjától kezdődő hatállyal 44.873 Ft/ hó 
összegben állapítja meg. 

 

11 Napirend pont: Az alpolgármester illetményének é s költségtérítésének 
megállapítása 

Dr. Sarkadi Péter jegyző–Gyakorlatilag a társadalmi megbízatású alpolgármester 
tiszteletdíjáról Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény 80.§ (2) bekezdése 
rendelkezik. E szerint a társadalmi megbízatású alpolgármester tiszteletdíját a 
képviselőtestület a társadalmi megbízatású polgármester tiszteletdíja 70-90%-a közötti 
összegben állapítja meg, melynek egészéről vagy egy meghatározott részéről a 
képviselőtestülethez intézett írásbeli nyilatkozatával lemondhat. A társadalmi megbízatású 
polgármester illetménye a főállásúnak az 50%-a, ez 149.576 Ft, ennek a 70%-a 104.703 
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Ft, a 90%-a pedig 134.618 Ft. A jogszabály szerint egy részéről vagy egészéről írásbeli 
nyilatkozatával lemondhat, tehát ahhoz, hogy le tudjon mondani, a testületnek előtte meg 
kell állapítani, mert másképp nem tud lemondani róla, ha óhajt.  

Radó Tibor polgármester– Akkor javaslom a képviselőtestületnek, hogy a törvényben 
megszabott tiszteletdíj mértékét, a 104.703 Ft-ot állapítsuk meg alpolgármester útnak, 
mint tiszteletdíjat, és utána ő fog rendelkezni róla. Kérdés, észrevétel? Ha nincs, akkor 
szavazzunk. Köszönöm szépen, egyhangú. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal és az alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Alpolgármester illetményének megállapítása 

129/2014. (X.27.) 
H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete Anderkó Attila társadalmi 
megbízatású alpolgármester tiszteletdíját 2014. október 13. napjától kezdődő 
hatállyal 104.703 Ft/hó összegben állapítja meg. 

 

Radó Tibor polgármester–Megkérdezem alpolgármester urat, hogy van-e szándéka a 
tiszteletdíjat illetően? 

Anderkó Attila alpolgármester – Igen, le szeretnék róla mondani, teljes egészében. 

Radó Tibor polgármester–Nagyon szépen köszönöm, ez egy nagyon szép gesztus. Ha 
nincs kérdés, kérem, ezt fogadjuk el. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Alpolgármesternek az illetményéről teljes egészében történő lemondásának 
elfogadása 

130/2014. (X.27.) 
H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete tudomásul vette, hogy 
Anderkó Attila alpolgármester a 129/2014. (X.27.) számú határozatban foglalt 
104.703 Ft-ban megállapított illemtényének 100%-áról lemond, melyet a testület 
tudomásul vesz. 

 

12. Napirend pont: Bizottságok létrehozása 

Radó Tibor polgármester–EZ egy kötelező napirendi pont. Én úgy érzem, hogy a 7 fős 
képviselőtestület esetén csak a nagyon szükséges és kötelező bizottságok 
megalakítására van szükség, nem szükséges annál többet létrehozni, hiszen plusz 
munka, és a bizottságok önmagukban csak javaslatot tehetnek a képviselőtestület felé, 
mint döntéshozó szerv felé. Úgy érzem, tudunk együtt dolgozni, heten megbeszélni 
mindent és úgy döntéseket hozni, feleslegesen bizottságozással foglalkozni felesleges 
egymás idejét húzni, ettől függetlenül kell bizottságokat alakítani, mert kötelező. Ezek 
megnevezését és összetételét jegyző úr elmondja. 

Dr. Sarkadi Péter jegyző – Az eddigi két bizottságot javaslom tovább vinni, tehát a 
vagyonkezeléssel megbízott bizottságot, ami kötelező;és a közbeszerzési és selejtezési 
bizottságot, ami olyan értelemben kötelező, hogy ha közbeszerzési eljárással érintett ügy 
van a testületnél, akkor mindenféleképpen kell egy közbeszerzési bizottságot létrehozni. 
Ilyen szempontból ez is kötelező. 3-3 taggal javaslom, eddig is ennyi volt, elnököt és 
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tagokat egyszerre szavaz meg a testület, és a bizottságnak nem lehet tagja az 
alpolgármester, ami azt jelenti, hogy ha 3-3 tag, akkor 1 fő két bizottságban is benne lesz.  

Radó Tibor polgármester–Tehát 5 képviselő közül kell a kétszer 3 főt kiválasztani. Én 
tennék javaslatot, a Vagyonnyilatkozatok Kezelésével Megbízott Bizottság esetén Szabó 
Attilát, Tószegi Gyulát és Tóth Tibort javaslom, elnöknek Szabó Attilát, amennyiben ezt 
elfogadjátok. Köszönöm. Kérdés, észrevétel? Aki egyetért a bizottság ilyen módon történő 
felállításával, az kérem, szavazzon most. Köszönöm szépen, egyhangú. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Vagyonnyilatkozatok Kezelésével Megbízott Bizottság tagjainak megválasztása 

131/2014. (X.27.) 
H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Vagyonnyilatkozatok 
kezelésével Megbízott Bizottság elnökének Szabó Attila képviselőt, tagjainak 
Tószegi gyula és Tóth Tibor képviselőket választotta meg. 

 

Radó Tibor polgármester–A Közbeszerzési és Selejtezési Bizottság tagjainak javaslom 
Makó Sándor, Léka János és Tóth Tibor képviselőket. Elnöknek Makó Sándort javaslom, 
amennyiben ezt elfogadjátok. Ha nincs a testületnek kérdése ezzel kapcsolatban, akkor 
kérem, szavazzunk. Köszönöm szépen, egyhangú. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal alábbi határozatot hozta: 

Tárgy: Közbeszerzési és Selejtezési Bizottság tagjainak megválasztása 

132/2014. (X.27.) 
H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a Közbeszerzési és 
Selejtezési Bizottság elnökének Makó Sándor képviselőt, tagjainak Léka János és 
Tóth Tibor képviselőket választotta meg. 

 

Radó Tibor polgármester– A bizottságoknak csak adott esetben van feladata, tehát nem 
rendszeres ülésezéssel dolgoznak, csak amikor aktualitása van és arról természetesen 
értesítem a képviselőtársaimat.  

 

13. Napirend pont: Képvisel ői tiszteletdíjak 

Radó Tibor polgármester–Képviselői tiszteletdíjak megállapítása. Kérdés, észrevétel, 
hozzászólás? Akkor mondom én. A kampány során többetekkel beszéltem, hogy senkinek 
nem az a célja, hogy itt tiszteletdíjat kapjatok, és hogy ezzel erőltessük az 
önkormányzatot, én azt javaslom, hogy ne állapítsunk meg a képviselőknek, nektek 
tiszteletdíjat, mert a bruttó összegnek közel 50%-át elviszik az adó és egyéb levonások, 
tehát nem biztos, hogy van értelme. Az idei évben az idei költségvetés terhére egyéb 
javaslattal nem élek, viszont a 2015. éves költségvetési év elejétől szeretnék egy egyéb 
megoldást javasolni, ami nem feltétlenül azt jelenti, hogy a képviselőknek pénzt juttassunk, 
sőt, igazából nem pénzjuttatásról van szó, hanem a munkájuk megsegítésében szeretnék 
egyéb módon dolgozni, ezt jó lenne majd munkaértekezleten külön megbeszélni zárt 
körben, és majd úgy előterjeszteni a képviselőtestületi ülésen nyilvános formában. Kérdés, 
észrevétel a tiszteletdíjak kapcsán? 
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Tószegi Gyula képviselő – Tiborral vitatkoztunk erről, és én tartom most is azt az 
álláspontomat, hogy a polgármester ne döntsön a mi tiszteletdíjunkról. Ne javasoljon. 
Hallgassa meg a véleményünket, és majd mi döntünk közösen. Ugyan bele van írva az 
előterjesztésbe, hogy nem veszélyeztetheti a gazdálkodást, és erről beszélve jelezte azt, 
hogy jelöljük meg a forrását, ha tiszteletdíjat állapítunk meg. Nincs forrása. Ugyanúgy 
nincs forrása, ha lenne alpolgármesteri tiszteletdíj, annak sincs forrása, ugyanúgy nincs a 
polgármesteri fizetésnek se forrása. Mert nincs állami normatíva rá. Tehát azt csak a saját 
bevételekből lehet teljesíteni. Azt mindenki tudja, - legalábbis gondolom, - legalábbis 
képviselőtársaim közül nagy része tudja, hogy én nem vettem fel tiszteletdíjat, most se 
akarok, tehát nem azért beszélek, hogy legyen tiszteletdíj, csak a formaság kedvéért, hogy 
mi döntsünk róla, hogy nem a polgármester javaslatára, hanem én javasolnám azt inkább, 
hogy ne vegyünk fel. Utána, amit Tibor mondott, azt majd a következő évi költségvetés 
tárgyalásakor beszéljük meg, van benne ráció, látok én is, nem a magam hasznára, úgy 
értem, hanem mindenki ez egyéni elképzeléseit talán egy kicsit konkrétabban tudja 
érvényesíteni azzal. Egy keretösszegről van szó tulajdonképpen, amit nem kell 
felhasználni.  

Radó Tibor polgármester– Dolgozzon úgy a polgármester, hogy termelje ki a bérét. 
Gyuszi, köszönöm szépen a hozzászólásodat, igen, erről vitáztunk és akkor is értettem, 
ezért próbáltam kérdés útján belőled kihozni, de nem szólaltál meg, ezért javasoltam, de 
teljesen igazad van, nem etikus részemről, hogy én javasoljam, hogy ne szavazzatok meg 
tiszteletdíjat. Ezt el kell fogadni, igazad van.  

Tószegi Gyula képviselő – Most javasoltam én, tehát tettem javaslatot. 

Radó Tibor polgármester– Egyéb kérdés, észrevétel a témával kapcsolatban?  

Makó Sándor képviselő – Ha tudunk dönteni, döntsünk. 

Radó Tibor polgármester–Elhangzott egy határozati javaslat, ami arról szól, hogy a 
képviselőtestület ne vegyen fel tiszteletdíjat semekkora mértékben. Aki ezzel egyetért, az 
kérem, szavazzon. Köszönöm szépen. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Döntés képviselői tiszteletdíjról 

133/2014. (X.27.) 
H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a képviselői tiszteletdíj 
kérdésért megtárgyalta és úgy döntött, hogy a képviselők tiszteletdíjat munkájukért 
nem vesznek fel. 

 

14. Napirend pont: Egyebek 

Radó Tibor polgármester–Itt jegyző úrnak átadom a szót. 

Dr. Sarkadi Péter jegyző – Az egyebekben szólni kell a vagyonnyilatkozatok beadásának 
kötelezettségéről, ezt majd megkapja mindenki, és a választást követő 30 napon belül le 
kell adni, szerintem nem jelent nagy gondot a kitöltése. Azon kívül összeférhetetlenségi 
szabályok, méltatlansági szabályok vannak benne a törvényben, a méltatlanság az új. Én 
összeszedtem ezeket, ezt én kiadom mindenkinek tanulmányozása, mert többre megyünk 
vele, ha átolvassátok, mintha akármennyit is beszélnék róla, egyrészt az időt nem húzzuk 
szívesen, ebben le van írva feketén-fehéren, és vissza lehet nézni. Egy dolog van még, ez 
a köztartozásmentes adatbázisba való felvétel. Akinek van ügyfélkapuja, a NAV honlapján 
ezt el tudja intézni, akinek nincs ügyfélkapuja, annak nyomtatványon kell kérnie, amit 
megkeresünk majd.  
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Tószegi Gyula képviselő – Van egy rehabilitált foglalkoztatottunk, és minden hónapban be 
kell nyújtanunk – a Provitáról beszélek – a köztartozás-mentességről egy NAV igazolást. 
Nem voltunk benne ebben az adatbázisban, az elektronikusban, és minden hónapban 
külön kellett kérnünk az NAV-tól. Tehát aki nincs benne, annak meg kell kérnie, aki benne 
van, regisztrálja magát, az elektronikusan bármikor kérheti és kinyomtatja és ennyi. Nem 
egyszerű, azt elismerem. De el lehet intézni személyesen is, tehát be lehet menni Makóra 
az NAV-hoz, beadjátok a nyomtatványt, és két nap alatt kész van. Nekem a könyvelő 
szokta megcsinálni. Ügyfélfogadás van Makón minden délelőtt.  

Radó Tibor polgármester–A következő napirendi pont a pályázatok ismertetése. Kezdem 
először a DAREH-es pályázattal. Pitvaros Község Önkormányzata orosházi székhelyű 
DAREH Önkormányzati Tárulás tagjaként pályázatot nyújtott be a szeméttelep, az illegális 
szeméttelep rekultivációjára. Ez a pályázat 2014. I. negyedévében nyert, és már ott tart a 
pályázat, a közbeszerzési eljárások lefolytatását követően, ami nem volt egyszerű, mert 
többször megtámadták budapesti cégek. Van már kivitelező, az önkormányzat oldalán 
látszik is egy tábla, ahol fel van tüntetve a pályázatnak a kötelező információs anyaga, ez 
alapján a kivitelező majd el fog érni Pitvarosra is, ha jól tudom, Földeák környékén már 
csinálják a munkát, illetve a makói nagy szeméttelep is folyamatban van. Ez mind egy 
közös pályázat. Az önkormányzatunk az érintett szeméttelepnek a tulajdonjogát 
megtartva, de a kivitelezőnek a bejárást biztosítva átadta a munkaterületet. Ez azt jelenti, 
hogy mi ott jelenleg semmilyen egyéb munkát nem végezhetünk, a munkaterület átadását 
követően egy külön megállapodás keretében a kivitelező megbízta önkormányzatunkat, 
hogy a fás szárú növényzetet irtsuk ki, azzal a feltétellel, hogy ezt a famennyiséget nem 
lehet értékesíteni. Ezért is ezt szociális tűzifa formájában illetve saját önkormányzati és 
óvodai fűtésben hasznosítjuk. Tehát a szeméttelepre nincs jogunk kimenni semmilyen 
munkát végezni. nagyon várjuk, hogy elérjen ide a kivitelező; lehet, hogy csak tavasszal 
fog már jönni, mert eléggé olyan már a föld, de mindenféleképpen meg kell ezt csinálniuk, 
ez egy nyertes Európai Uniós pályázat. Nehézgépekkel fogják az egész területet 
megmozgatni, ha jól tudom, földdel is be fogják temetni 40 cm vastagságban. Vízelvezető 
csatornákat kell létesíteni, amire pont ma jött egy hiánypótló levél, mert rosszul adták be a 
kérelmet a vízügyi Igazgatósághoz és erről értesítettek minket is, de folyamatban van az 
ügy, és türelmet kérek, de nem mehetünk rá a területre. Át van adva a munkaterület.  

Léka János képviselő – Én most nem arra gondoltam, hogy az önkormányzat vonuljon ki, 
hanem mondani a lakosoknak, menjenek ki, és azt az iszonyatos mennyiségű tuskót, ami 
szét van hajigálva, vigyék haza. Nem szabad otthagyni, nem vesszük tudomásul, hogy 
kimennek, vigyék.  

Radó Tibor polgármester– Hivatalosan nem mondhatjuk, hogy menjenek, mert ha baleset 
következik be, akkor felelősséget kell vállalnunk.  

Léka János képviselő – Ez rendben van. De mondtam egyébként az alpolgármesternek, 
még nagyon régen, hogy mindent vegyenek ki, ott van az az iszonyatos mennyiségű fa, le 
kellett volna szecskázni. A Hankikerből ki kellett volna hozni a szecskázót, két nap alatt 
ledarálta volna az egészet. Vannak vastagabbak is, vékonyabbak is. Viszegetik a zsákba 
az emberek. De vigyék, mert nem károsít meg senkit.  

Anderkó Attila alpolgármester – Igazság szerint a TIMA felajánlotta, először úgy volt, hogy 
felajánlja a szecskázót, aztán közölték, hogy mennyiért adják ide. Aztán azért csúszott 
meg a történet, mert először úgy volt, hogy ideadják, és a mi gépünk hajtja, és kész.  

Radó Tibor polgármester–Utána tudsz nézni a Hankikernél, hogy mennyiért adják ide? 
Meg hogy milyen csatlakozása van? 

Léka János képviselő – Szabvány. 
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Radó Tibor polgármester– Azzal egyetértek, hogy lehet elvinni onnan faanyagot, viszont 
hivatalosan az önkormányzat ezt nem mondhatja.  

Tószegi Gyula képviselő – Egyszerű a megoldás szerintem: ki kell tenni pár helyre, hogy 
„a fát elvinni tilos”. 

Léka János képviselő– Holnap én felhívom a Hankikert.  

Makó Sándor képviselő – És kell egy ember, aki tudja kezelni. 

Radó Tibor polgármester– Nehézgépkezelőnk is van, nem gond. 

Léka János képviselő – Ha le van szecskázva, utána ha lebillent egy fóliával, utána 
letakarni, majd lesz zsák, csak legyen, minél hamarabb tűnjön el. 

Szabó Attila képviselő – Hol tudjuk ezt eltüzelni? 

Radó Tibor polgármester–Kazánba. Van két biomassza kazánunk, dupla bálás mindkettő, 
az egyik ennek az épületnek a fűtésére, a másik meg az óvodai épület fűtésére. Jelenleg 
kisméretű repcebálával fűtünk.  

Radó Tibor polgármester– Visszatérve a folyamatban lévő pályázatokra, a DAREH-est 
elmondtam. Jelenleg a legnagyobb folyamatban lévő pályázatunk egy napelemes 
pályázat, egy KEOP 4.10.0-s, amit augusztus közepén az első beadási napon nyújtottunk 
be, 128-as sorszámú pályázati kódot kaptunk, körülbelül a tömeg közepén vagyunk 
elhelyezkedve. A pályázat egy normatív alapú pályázat, tehát nem bíráló bizottság dönti 
el, hogy azt mi megnyerhetjük vagy sem, ha hibamentes a pályázatunk, akkor egy sima 
automatikus mechanizmus útján kiértesítenek, hogy megnyertük vagy sem. Előzetes 
közbeszerzés folytán már rendelkezünk kivitelezővel, nyilván a közbeszerzővel azt a 
számlát már ki is fizettük, amit nyertes pályázat esetén elszámolhatunk. Tehát egy elég jól 
előrehaladott stádiummal tudtuk az anyagot elkészíteni és benyújtani, ez négy 
közintézménynek az elektromos energiaellátását biztosítaná, az önkormányzat épületét, 
az óvodát, az üzemi konyhát illetve a fogászatot. Mind a négy esetben elsősorban a 
tetőszerkezetre lennének elhelyezve a napelemek, kivéve a konyhát, ahol nagyobb a 
kapacitás és nem fér el a napkollektorok miatt, épülne egy új fémszerkezetű tartó is az 
iskola udvarán, ami külön kerítést kapna. A pályázatot úgy nyújtottuk be, hogy az átlagos 
energiafelhasználásunk mértékét tudná megtermelni a berendezés, tehát egy nyertes 
pályázat esetén a kivitelezés után igazából automatikusan megszűnne nagyságrendileg a 
villanyszámlája mind a négy intézménynek, ezzel tovább csökkentve a kiadásainkat és 
költségeinket. A közfoglalkoztatási pályázat van még folyamatban, több is, 
önkormányzatunk elsősorban az olyan közfoglalkoztatási pályázatokon vesz részt, ami 
START mintaprogram, ez azt jelenti, hogy a 100%-os bérköltségen felül további 
támogatást biztosít az állam, a munkaügyi központon illetve a belügyminisztériumon 
keresztül, ez a bérköltségnek a közel 15%-át jelenti. Van, amikor többet is, akár 20-at. Ez 
ugye egy 80-90 fős állandó közfoglalkoztatási létszám esetén milliós nagyságrendű 
támogatások programonként, például a térkő gyártó programban amit elnyertünk, ott az 
alapanyagot, tehát a cementtől a sóderig, a betonkeverőtől a formáig mindent meg tudunk 
vásárolni a program keretében és az nem terheli az önkormányzatunk költségvetését. Így 
tudtuk a tavalyi évben is a traktort és egyéb eszközöket megvásárolni, ez mind START 
mintaprogram, és nem az önkormányzat az adóbevételeinek a terhére vásároltunk 
különböző eszközöket. Mindent megpróbálunk úgy megvalósítani, hogy ne az 
önkormányzat és a településnek a pénzét költsük. Ezért fontos, hogy a közfoglalkoztatást 
a lehető legnagyobb létszámmal folytassuk, ettől függetlenül azért voltak már fegyelmi 
okokból elbocsájtások, valószínű, lesz is még, remélem, hogy egyre kevesebb. A 
közfoglalkoztatási programok február 28-ig vannak jelenleg folyamatban, már szó van 
arról, hogy automatikus meghosszabbítást kaphatunk, illetve új programok is lesznek 
kiírva, és a település méretéhez képest a várható munkavállalói létszám teljes egészére 
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tudunk pályázatot benyújtani. Ez azt jelenti, hogy jelenleg alig tudjuk feltölteni ezt a 
nyolcvan-iksz fős keretünket is. A tavalyi évben volt majdnem 120 fős közfoglalkoztatotti 
létszámunk, ezt jelenleg lehetetlen elérni, sokkal kevesebb a munkanélküli Pitvaroson, 
mint a tavalyi évben. Tehát a 90 főt szinte lehetetlen elérni. Van egy-két olyan pitvarosi, 
akinek nincs bejelentett álláshelye, viszont nem regisztrált munkanélküli, a munkaügyi 
központnál nem tette meg a regisztrációt, szándékosan, és velük nem is tudunk mit 
kezdeni. Természetesen mindenkit segítünk annak érdekében, hogy ezekben a 
programokban részt vehessen, hiszen érdekes a munkavállalónak is közvetlenül, illetve a 
munkavállalón keresztül az önkormányzatnak is, hogy ne segélyezésből éljenek, illetve, 
hogy nőjön az adófizetésnek a mértéke is Magyarországon illetve Pitvaros településen is. 
További pályázatok, amik most folyamatban vannak: az ivóvízminőség-javító program, 
mely több milliárdos program, egész Makó kistérségében 17 települést érint. Pitvaros 
községet úgy, hogy a pitvarosi mikrotérség négy települését közös programban hozzák 
össze, egy nagyéri ivóvízbázisra épülő új ivókút, illetve hozzá épülő tisztítómű kerül 
kialakításra Nagyéren. Távvezetékkel Ambrózfalva főutcáján keresztül kerül elvezetésre 
az ivóvíz Pitvarosra is, Pitvaros határában a 032/1. hrsz-ú legelőn lesz felépítve egy 200 
m3-es aquaglóbusz, ami mind a négy települést el tudja látni műszaki probléma esetén, 
majd ez a vezeték ahogy többen is láthatták a Kossuth utca mentén egészen a Deák 
Ferenc utcáig bejön. Jelenleg a munkálatok itt tartanak, hamarosan folytatják, hiszen több 
brigád dolgozik; van, akik csak a távvezetéket építik; van, akik csak a belterületi vízmű 
berendezéseket. A Deák utcánál a Kossuth utca felől lesz egy vezeték a József Attila 
utcáig, ami bekanyarodik, és a József Attila utcáig jön, és egészen a mostani vízmű 
telepig kerül elvezetésre ez a főgerinc. A meglévő glóbusz, ami ha jól tudom, 50 m3-es, 
elbontásra kerül, pontosabban visszakapjuk. Nekünk azt a glóbuszt el kell bontani, viszont 
eladhatjuk, mert saját. Eladó lesz a glóbusz. Csak a glóbusz kerül ki a rendszerből, a 
vízellátó rendszer többi eszköze, mint például a szivattyúk és a vezérlő központ továbbra 
is működésben marad, mert a tartalék ivókutak Pitvaroson kerülnek tartalékolásra, tehát a 
jelenlegi két ivókút továbbra is üzembiztosan lesz karbantartva. Hogy ha a nagyéri kútnál 
valami probléma van, akkor esetleg ezek is beüzemelésre kerülhetnek, de elsősorban 
nem ezeket fogják használni. Ha minden igaz – bár rengeteg verziót láttam és hallottam 
már – akkor a József Attila utcáról a Mezőhegyesi úton keresztül Csanádalberti irányába 
lesz elvezetve a főgerinc, erre egyre nagyobb az esély, hiszen Csanádalberti és Pitvaros 
fővezetékkel már össze van kötve, és egészen a Kiss utcáig behozták a csatlakozási 
pontot. Tudomásom szerint a doktornő előtt fog elmenni azon az oldalon a fővezeték. 
Ezért van az, hogy én nagyon-nagyon sokáig húztam és halasztottam, hogy parkolót 
építsünk oda az orvosi rendelő elé, mert megépítjük, aztán elbontjuk. Viszont, ha tényleg 
ott fog elmenni a fővezeték, akkor már a munkálatok során az ott dolgozókkal illetve a 
munkavezetővel szeretnék beszélni, úgy legyen kialakítva a terület, hogy mi a 
későbbiekben még könnyebben tudjunk oda, arra egy parkolót kiépíteni. Ez volt az ivóvíz-
program. Szennyvíz program: jelenleg van kiírva egy szennyvízkezelési program, 
melyben, ha jól tudom, minimum 2000 fős lakosságszám felett lehet pályázni, de ebben 
lehet településeknek a csoportja is. Tehát akár mondjuk Ambrózfalvával összefogva mi 
már vagyunk akkora lakosságszámmal, hogy éppen pályázhatnánk egy 
szennyvízkezelésre. Pitvaros Község Önkormányzata nagyon régóta rendelkezik egy 
olyan szennyvízkezelési programmal, ami úgynevezett egyedi szennyvíztelepeket, 
szennyvízkezelő műveket telepítene. Ez azt jelenti, hogy nem lenne az utca végig túrva, 
hogy így mondjam; nem lenne központi gyűjtővezeték, ami elszállítja a szennyvizet a 
tisztítóműhöz, hanem minden ingatlanon egy úgynevezett kislétesítmény kerülne 
kialakításra, és a tartályos helyi kezelést követően – mondjuk így – a kertben történne 
elszivárogtatásra a kezelt víz. Franciaországban nagyon jól működik ez a 
berendezésforma, erre nekünk érvényes tervünk van a teljes pitvarosi területre, sajnos 
szomszédainknak nincs meg ez a terv, ha jól tudom. Ugye mindenki dilemmázik, hogy 
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szállított vagy helyben tisztított szennyvízben gondolkozzunk. A szállítottnak hátránya, 
hogy fel van túrva a település, előnye lehet az, hogy jól van megírva a pályázat, akkor a 
rekonstrukció keretében esetleg egy kicsit jobb minőségű úthálózatot lehet kialakítani. 
Ezek a lehetőségek egyre jobban szűkülnek, úgy látom Magyarországon, tehát egy most 
beadott ilyen jellegű pályázaton egy 2017-es kivitelezésnél biztos, hogy nem lesz már arra 
pénz, hogy még az utakat is helyrehozzák, tehát én ezt elvetném. A kislétesítményű 
tisztítóműveknél előnyt jelent az, hogy maga a kiépítés is olcsóbb, a lakosnak 
egyértelműen, a fenntartás meg még határozottabban az, ugyanis havi párszáz forintos 
beruházás az, hogy azt a kis kapszulát le kell húzni és eljuttatni a tartályba a 
baktériumtenyészetet. Plusz nagyon nagy előnye – és ez inkább a 
településgazdálkodásnak a része már -, hogy nem elszállítjuk a vizet, hanem itt helyben 
használjuk fel, magyarán nem fog kiszáradni a település illetve a környezetünk, és az a 
vízbázis, ami jelenleg itt van, az közelítőleg meg is maradna és a vízkészletünk 
mennyiségileg nem változna. Minőségileg igen, de mennyiségileg nem. Én 
mindenféleképpen ebbe az irányba nyitnék, és az eddigi lépések is ebbe az irányba 
történtek, még Dégi György polgármester idejétől kezdve.  

Szabó Attila képviselő – Mekkora terhet ró ez a lakosságra? 

Radó Tibor polgármester– Jó pályázat esetén pár tízezer forintot jelent.  

Dr. Sarkadi Péter jegyző – 30-70 ezer forint. 

Radó Tibor polgármester–De ebben benne van, hogy teljesen kulcsra készen rákötsz a 
rendszerre, hiszen csak úgy működhet. Míg a szállított szennyvízkezelési programok csak 
a kerítésen belül fél méterre szólnak. Mondjuk Csanádpalotán nem kerül pénzbe, mert 
nagyon jó pályázatot írtak, de vannak települések, ahol több százezer forintot fizet azért a 
lakos, hogy a kerítésig elviszik a csövet. Onnan mg a fürdőszobába és a ház többi 
részeire rákötni, akár kétszázezer forintot is jelenthet.  

Szabó Attila képviselő – Itt mindenki beköti saját magának. Nem egy nagy dolog letenni 
egy műanyag csövet. 

Anderkó Attila alpolgármester – Nem engedik, itt van megfogva az ember. 

Radó Tibor polgármester– Szabálytalan, tervezni kell. Őrületes költség. Hetvenezer egy 
ivóvizes tervezés alaphangon.  

Szabó Attila képviselő – Még egy kérdés. A kapszula az mit tud? 

Anderkó Attila alpolgármester – Az egy baktérium, 200 Ft-os baktérium, beledobod. 

Radó Tibor polgármester– Az étolajon kívül bármivel elbír. Ennél bővebben majd az írásos 
anyagban.  

Léka János képviselő – Ezeket a kapszulákat honnan lehet megvásárolni? 

Radó Tibor polgármester–Az önkormányzat beszeretné, de a lakosság külön is 
megvásárolhatja.  

Léka János képviselő – De most is lehetne belerakni. 

Radó Tibor polgármester– Nem sok értelme van, ugyanis ezek a rendszerek aerob és 
anaerob rendszerek. Ez azt jelenti, hogy a zárt tartály oxigén nélküli bomlási folyamatokat 
generál, ez a kapszula kétfajta baktériumcsoportot is tartalmaz, nem csak kettőt, többet, 
de két fajtát. Van az oxigén nélküli bomlási folyamat, a szikkasztócső rendszer az egyben 
bontó folyamat is, ott már oxigénnel, tehát aerob bomlási folyamatok is végrehajtódnak. A 
jelenlegi háztartási szikkasztók alkalmatlanok erre.  

Szabó Attila képviselő – Nem feltétlen.  
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Radó Tibor polgármester– Az az igazság, hogy volt erre példa, hogy használták, többet 
kell eljuttatni a szikkasztóműbe, hogy ugyanazt az eredményt elérje az ember, az viszont 
már anyagilag nem éri meg. 

Léka János képviselő – De még mindig olcsóbb, mint hogy ha a szippantó kocsit hívja.  

Dr. Sarkadi Péter jegyző – Nem fogadják el.  

Léka János képviselő – De átmenetileg, amíg még nincs ez. Most ha jót akarunk tenni, 
miért ne tegyük? 

Dr. Sarkadi Péter jegyző – 5 évente kell szippantani körülbelül, ami üledék, de azt viszont 
az önkormányzatnak csinálni egy komposztálót és úgy, ahogy van komposztanyag, ami 
onnan kijön.  

Léka János képviselő – Értem én, mert nyilván zsírosodik mindenütt a szennyvízaknák. 
Ha lehetne ezt beszerezni és inkább háromszori adagot belerakni egyszerre. Még mindig 
jobbat teszünk párszáz forintért vagy ezer forintért, mint hogy ha kijönnek és nem tudom 
hány forint most köbmétere. 

Radó Tibor polgármester– A szegedi egyetemen elvégeztem egy gyorsképzést, ott a tanár 
azt mondta, hogy ezekben a szikkasztóművekben, ami jelenleg a lakosság körében is 
használatban van, mondhatni pénzkidobás használni ezeket a baktériumtenyészeteket. 
Vannak olyanok, amik jók, de az meg olyan áron.  

Makó Sándor képviselő – Volt szó arról, hogy nekünk volt egyszer egy szippantós kocsink. 

Radó Tibor polgármester– 2015. május 2-val jár le a 10 éves szerződés. 

Makó Sándor képviselő – És akkor visszakapjuk? 

Radó Tibor polgármester– Én bízom benne. A cég nem ezen a véleményen van, viszont 
meg fogjuk oldani. Az önerőt ők fizették, de a tulajdonjog a miénk. Május 2-ra be van 
készítve a szerződés, hogy megyek be hozzájuk. Szoktátok látni, a Renault Midlum ami itt 
szokott járni, az az önkormányzatunk tulajdona, ami Mezőhegyesen van. Régen 
Szegeden volt használatban, és ahogy megkapartuk a felszínt, átkerült ide Mezőhegyesre. 
A pályázatokkal kapcsolatban nagyjából a végére értem a tájékoztatásnak. Még annyi, 
hogy a közfoglalkoztatásban a mezőgazdasági programban eddig a növénytermesztés 
felé nyitottunk, most az idei évtől elkezdtük az állattenyésztést is, jelenleg csirketelepet 
üzemeltetünk, aránylag kis létszámmal, tojóállomány van, ami éppen még felnevelési 
időszakban van, tehát még kicsik az állatok. Körülbelül február, március magasságában 
már saját tojással, saját tulajdon keltetőgépünkkel tudjuk majd üzemeltetni, lesz keltetési 
folyamat Pitvaroson, tudunk a nulláról előállítani szárnyas állományt. A keltetőgép több 
féle szárnyas tojást tud keltetni, minden modult megvásároltunk hozzá, lehet tovább 
fejleszteni majd ezt a programot, egyelőre itt tartunk. Jelenleg várom az állatorvosnak a 
véleményét, hogy véleményezze le, hogy az önkormányzat milyen módon tudna 
szabályosan sertéstartásba belekezdeni, nem nagy létszámmal, csak minimális 
létszámmal, mert helyi vágópontként – ugye van vágóhíd Pitvaroson – tudnánk akár az 
üzemi konyhára is termelni sertéshúst.  

Szabó Attila képviselő – Nem erre gondoltam. 

Radó Tibor polgármester– Tudom, azt majd mindjárt elmondod. Az más. Illetve az új 
Európai Uniós fejlesztési ciklusban, ami 2014-2020-ig tart, több fejlesztési tervet is 
leadtunk megyei fejlesztési terv keretében, ezeket elfogadták. Illetve várom, hogy a 
LEADER-es pályázatok is megnyíljanak, remélem, hogy lesz rá lehetőség, hogy 
Pitvaroson a kistó környékének a hasznosítására pályázzunk, van konkrét elképzelés, 
állattartási célzattal tudnánk hasznosítani első körben, pici költségvetéssel számolva, mert 
nem hiszem, hogy abba kellene nagyon sok energiát fordítanunk, hogy a kistó környéke 
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rendben legyen. Van egyéb feladatunk is. De valahol el kell kezdeni a feladatot, 
tervezések megvannak, illetve információszerzések. A pályázatok ismertetésén 
továbblépve, van-e kérdés? 

Léka János képviselő – Nekem lenne egy. Ezeket a közmunkásokat annyira szidják a 
faluban, nem őket kéne szidni, valahogy át kéne szervezni valahogy a foglalkoztatást. Van 
is igaza a lakosoknak, hogy itt 10 ember, ott 15, üldögélnek, nem tudunk neki munkát adni, 
le vannak gazosodva az összes földek, már rég ki kellett volna tisztogatni, szántogatni fel. 
Aki olyan, az fogja a söprűt, menjen el az öreg mamákhoz söprögetni az utcán, az egyház 
elé, tehát olyan helyre kellene küldeni azokat, akik nem tudnak dolgozni, tehát nem a 
kismamákat meg egyebet, de akik igenis – hetven nem tudom, hány személy van – 
célirányosan kéne foglalkoztatni őket. Nem tudom, hogy ennek mi az akadálya, hogy miért 
laposodik ez ennyire el. Igenis, ha egy kertet bevállalok, csináljuk meg, tisztán tartsuk. És 
ha az 5 főre van bízva, nem kell itt a polgármesternek szaladni, van egy munkacsoport-
vezető, akinek az a dolga, hogy ellenőrizze és legyen tisztántartva. Hogy a lakosok se 
szidjanak most már bennünket, szidják a közfoglalkoztatottakat, mert ez van, de nem ők 
tehetnek szerintem róla, hanem az irányítás. Ezt át kéne dolgozni. 

Szabó Attila képviselő – Volna erre egy javaslatom. Én is látom, mivel balról is, jobbról is a 
kertem mellett önkormányzati telek van, 1,5-2,5 méteres fenyércirok van, a saját 
udvaromból nem bírom kiirtani, mert jön befele folyamatosan, fújja befele a szél. 
Irtózatosan idegesít, rettenetesen idegesít, nem tudok vele mit kezdeni. Nekem olyan 
javaslatom volna erre, hogy mivel nincs gazdája, közös ez a kert, mindenkié, mindenki 
csinálja, minden közfoglalkoztatott, adjunk ki egy kalákának egy kertet. Gyerekek, 10%-a a 
termésnek a tiétek, egész évben az a dolgotok, hogy tartsátok tisztán. És akkor nem kell 
plusz kertészt alkalmazni, senkit, aki megmondja vagy lepermetezni, vagy bármi, ők a 
teljes felelősséget vállalják ezért. Szerintem tisztántartják. 

Léka János képviselő – Na de most ha csak az övé az a kert, az a 4-5 ember, akkor azt 
mondja, hogy én marha leszek elmenni máshova. Most azért ne essünk túlzásba. 

Szabó Attila képviselő – Nem akarok 5 embert, 2-t.  

Léka János képviselő – Ne essünk át a ló másik oldalára, mert azt mondja, én marha 
leszek, itt megcsinálom. Igenis, ha rendben van, ha tudunk neki mást adni, akkor adjunk 
neki mást, de foglalkoztassuk őket. Ne az, hogy itt ül 10 ember, elbújnak, amott 15 ember, 
és most nem akarom bántani, mert mindig megvédem őket, mert egyszerűen nincs, aki 
irányítsa őket.  

Szabó Attila képviselő – Én ezért gondoltam, hanem például 1500 m2-enként 1 ember. 

Léka János képviselő – Te is jól látod.  

Szabó Attila képviselő – Biztos, hogy ha van gazdája, rendben hagyjuk, mert ha van 
gazdája, el lehet rajta verni a port. Ha nincs gazdája, nem lehet elverni a port. 

Anderkó Attila alpolgármester – Ebben én is egyetértek veletek, meg is lett próbálva 
egyébként. Itt még az nehezíti a helyzetet, hogy itt az sem biztos, hogy jó, hogy ha ezt az 
embert azzal az emberrel rakod össze. Még arra is pluszban ügyelni kell a 
munkavezetőnek, és ez most legyen a Lajosnak a dolga, legyen az Iminek a dolga, vagy 
Cződör Attilának a dolga, vagy bárkinek a dolga, hogy ezt a két embert nem rakhatja 
egybe. De valahova raknia kell, akkor most a négy mellé hozzárakja az egyet, jó, akkor 
szedjük szét, hogy egy jó csapat legyen itt. Mert volt rá példa. A jó csapat az küldi, sajnos 
van egy olyan csapat, aki kicsit „light”-osabban küldi, és akkor ez már jól csinálja, 
megcsinálja, ami rábízott feladat, de mit tudsz vele csinálni, azt a lovat ütjük, amelyik húz. 
Muszáj, mert haladni kell a munkamenettel, ezek elvannak, és ahogy kiteszi onnan a lábát 
a munkavezető, Jani ezt úgy hidd el, mert el kell menni valahova, onnantól kezdve vége. 
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Szabó Attila képviselő – Erre van egy javaslatom. Engedjük meg nekik a választás 
szabadságát. 

Radó Tibor polgármester– Túl vagyunk rajta, Attila, bocsánat.  

Anderkó Attila képviselő – Azon is túl vagyunk.  

Szabó Attila képviselő – Válasszon magának párt. 

Radó Tibor polgármester– Túl vagyunk rajta. Sok krumplinkba került ez. Amikor szedi a 
kertben a krumplit, nem messze tőled, és véletlenül megtalálunk két zsák krumplit a házba 
eldugva. Ketten voltak az egész kertben. Ne saját magának szedje. Amikor pucolták a 
fokhagymát, és gerezdekre szedték, majd dugdosni kell el a fokhagymát. Több volt a 
táskájukban, mint amit megpucoltak. Csak véletlenül meg lett nekik mondva, csak nem 
előre, hanem utólag, hogy a léhát is megmérjük, plusz a gerezdeket is, mert tudjuk, hogy 
mennyi volt a fokhagyma. Ha hiányzik belőle, akkor rendőrségi feljelentés. Jé, hirtelen 
mindegyik előkerült a táskából.  

Szabó Attila képviselő – A betakarítás az egy más téma. 

Radó Tibor polgármester–Ezt bárhol, hát a szerszámot elviszik. 

Szabó Attila képviselő – Itt a tisztántartásról van szó. 

Anderkó Attila alpolgármestert – A tisztántartással az a baj, én vallom azt, hogy most 
mondok egy példát, 5 ember ezt a két kertet csinálja, és az csak az övéké. Rendben van, 
az a baj vele, hogy a másik 5 embernek is van egy kertje, az nem csinálja, de haladjunk, 
akkor mit csinálsz velük? Ezek elhaladnak, azokat odarakod, nem tudsz vele mit csinálni, 
mert az a kert is feleljen meg a kritériumoknak, és az egyik azt monda, hogy nem fogom 
csinálni, ha ti nem csináltátok. Aztán, amikor ezek utolérik azoknak a munkáját, addigra 
már ők is bajban vannak.  

Radó Tibor polgármester– Én abban látom a megoldást, hogy több vezető legyen, 
brigádvezetők legyenek. A brigádvezetést nem vállalja el, csak akkor, ha plusz jövedelmet 
kap. Plusz jövedelmet meg a törvény szerint meg a közfoglalkoztatás szabályai szerint 
nem adhatunk.  

Léka János képviselő – Ez nem kívánságműsor. 

Szabó Attila képviselő – Akinek gyomos a területe, az bukta a 10% saját részt. 

Radó Tibor polgármester– Nem nyúlhatsz bele a jövedelmébe. Nem adhatsz pluszba. 
Nem lehet, szabálytalan.  

Szabó Attila képviselő – A másik javaslatom egyszerűbb: főalkalmazásban egy kertész, a 
gyomirtást végezni. 

Radó Tibor polgármester– Egy főállású alkalmazottnak a bére mindennel együtt majdnem 
1,6 millió Ft. 

Szabó Attila képviselő – De megoldás kell valami.  

Makó Sándor képviselő – Felelősöket kell választani, el fogják vállalni, mert nem lesz más 
kiút. Ötösével vagy hatosával felállítod. 

Radó Tibor polgármester– Maradjunk annyiban, hogy lassan 8 óra, szerintem még 8-ig 
eltart a másik két napirendi pontunk, annyi a kérésem, hogy ezeket a gondolatokat 
szedjétek össze, üljünk le munkaértekezleten és ott rágódhatunk rajta órákat is. Tény: 
jelenleg nem úgy működik, ahogy kellene, ez teljesen igaz, de itt helyben nem fogjuk ezt a 
megoldást megtalálni, mert először át kel látnunk, hogy hogy működik most. És ez 
szerintem nem teljesen van meg.  
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Szabó Attila képviselő – Ha megkapom mindenki e-mai címét, én le tudom úgy írni, hogy 
ne töltsük egymás idejét munkaértekezletekkel, adjuk meg a szabadságot, bárki otthon 
olvassa el, amikor van rá ideje. 

Radó Tibor polgármester– Elvileg megkaptad, mert kör e-mailben elküldtem. 

Szabó Attila képviselő – Nekem speciel nincs arra időm, hogy ekkor vagy akkor vagy 
amakkor naponta annyit ülésezzek, főleg itt 5 órakor vagy 6 órakor, amikor én 8-ig 
dolgozok, vagy 9-ig, vagy mert muszáj dolgoznom. Én erre nem érek rá. Viszont 9 óra 
után nekiülök, és el tudom olvasni 11-ig. 

Radó Tibor polgármester– Jó, elküldöm az e-mail címeket, telefonszámokat mindenkinek. 
Ha nincs már kérdés a pályázatok ismertetésénél, visszatérnénk az egyebekre. A Provita 
Segítő Szolgálat pályázatot kíván benyújtani, egy MOL zöldövezet pályázat keretében. Az 
egésznek az a lényege, hogy az Erdei Ferenc Közösségi Színtér kertjének felújítási 
munkálataihoz szükséges anyagok és eszközök telepítéséhez szükséges forrásokat 
szeretné megteremteni pályázati forrásból a Provita. Sikeres pályázat esetén 5000 m2 
területű kertben őshonos fákat, cserjéket, évelő virágokat terveznek telepíteni, valamint 
padokat, szalonnasütő helyet és azok megközelítéséhez térkővel burkolt járdát tervez 
kialakítani. Hozzájárulást kérnek az önkormányzattól, mint tulajdonostól, hogy a mi 
tulajdonunkon egy ilyet kivitelezzenek. A tervezési munkához szükséges önkormányzatnál 
megtalálható dokumentumokat valamint kivitelezési munkához szükséges, az 
önkormányzat tulajdonában lévő eszközöket térítésmentesen vagy önköltségi áron 
biztosítsa a Provita Segítő Szolgálat részére. Én szeretném azt mondani, hogy 
térítésmentesen, bár a határozati javaslat így van megírva. Továbbá a pályázat 
kommunikációs költségeinek teljesítése érdekében a pályázatról szóló tájékoztató anyagot 
megjelenítse az önkormányzatunk hirdetési felületein. Ez az önkormányzatunknak pénzbe 
nem kerül, remélhetőleg a Provitának sem, én azt mondom, hogy próbáljuk meg ezt a 
pályázatot is, hiszen az önkormányzat javát szolgálja, pláne, hogy a tulajdonunkban lenne 
egy minőségi javulás, és talán a már felújított épülethez kicsit méltóbb udvart tudnánk 
kialakítani. Amit amúgy is falunapok alkalmával és egyéb rendezvényekkor is használunk, 
hiszen a Petőfi tér már kifejezetten sportolási céllal van használva, nem is lehet másra a 
burkolat miatt. Ehhez készül egy határozati javaslat, mely az előbb felolvasott tételeket 
tartalmazza, és szeretném, ha ezt elfogadnátok. Kérdés, észrevétel a pályázattal 
kapcsolatban van-e?  

Anderkó Attila alpolgármester – Menjen szerintem. 

Makó Sándor képviselő – Menjen, mindenféleképpen. 

Radó Tibor polgármester– Aki egyetért a határozati javaslattal, amit az előbb elmondtam, 
az szavazzon. Köszönöm szépen, egyhangú. 

A képviselőtestület 7 igen szavazattal alábbi határozatot hozta: 

Tárgy:  Provita Segítő Szolgálat által a „MOL Zöldövezet 2014” jelű pályázati kiírásra  
benyújtani tervezett pályázatával kapcsolatos kérelem. 

134/2014. (X.27.) 
H A T Á R O Z A T  

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete megtárgyalta a Provita Segítő 
Szolgálat álta a „MOL Zöldövezet 2014” jelű pályázati kiírásra benyújtani tervezett 
pályázatával kapcsolatosan érkezett kérelmét, és az alábbi Határozatot hozza: 
• Pitvaros Község Önkormányzata hozzájárulását adja, hogy a tulajdonában 
levő Erdei Ferenc Közösségi Színtér kertjében a Provita Segítő Szolgálat által a 
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„MOL Zöldövezet 2014” jelű pályázati kiírásra benyújtani tervezett pályázatban 
foglalt módosításokat végrehajtsa. 
• Pitvaros Község Önkormányzata a tervezési munkák végzéséhez 
rendelkezésre bocsátja a tulajdonában levő térképeket és tervdokumentációkat. 
• Pitvaros Község Önkormányzata által alkalmazott kertészt és műszaki 
szakembert megbízza, hogy szakmai tanácsaival segítse a tervezési folyamatot.
  
• Pitvaros Község Önkormányzata a kivitelezési munkákhoz szükséges kézi 
szerszámokat és a tulajdonában levő gépi berendezéseket a Provita Segítő 
Szolgálat részére biztosítja. 
• Az Önkormányzat vállalja, hogy a rendelkezésére álló hirdetési felületeken 
közzé teszi a pályázattal kapcsolatos dokumentumokat. 
 
Határozat végrehajtásáért felelős: Radó Tibor polgármester 
Határozatról értesítést kap: 
1. Radó Tibor Polgármester 
2. Radvánszki István Provita Segítő Szolgálat Elnöke 
3. Irattár 

 

Radó Tibor polgármester– Attilának van még egy napirendi programja a sertéstartásról. 

Szabó Attila képviselő – Nevezzük, aminek akarjuk. A napokban beszéltem egy Mecsek-
Pig-es területi képviselővel, és a beszélgetés során mondta a srác, hogy a Pick Rt. őket 
felkérte nagysúlyú sertésnek a kitenyésztésére, mert szüksége van a Pick Rt-nek 
nagysúlyú sertésre. Na most a tenyésztés sikerült, A Pick Rt szeretné ezt megtermelni ezt 
a nagysúlyú sertés húsárut, de igazából kapacitása nem nagyon van rá. Na most itt arra 
gondoltam, ha támogatást kapnék arra, hogy én leszerveznék az érintettekkel egy 
találkozót, ha itt rábólintunk, akkor. Én leszerveznék egy ilyen lakossági fórumot, mondjuk 
az Erdei Ferenc Közösségi Színtérben, egy ingyen termet szeretnék ehhez kérni, ingyen, 
egy estére, a fórum idejére, ahol egy igényfelmérést és a tájékoztatást a lakosság részére 
eszközölnénk. Most ez úgy néz ki számszakilag az egész, hogy minimum 3.000 Ft van 
sertésenként profit. Én kiszámoltam, 10 hónap alatt hízik meg egy ilyen sertés, ha a Pick 
Rt belemegy abba, hogy állja a takarmányt is a sertésen felül, a malacon felül, 
gyakorlatilag ha 20 malacban gondolkodik egy ember, vagy egy család, napi 15 percébe 
kerül, az, hogy a Pick Rt által kihozott takarmányt beleöntse, és a szart kilapátolja. 
Igazából ennyi lenne a hókamóka, ahogy meghízik, ezt minden áldott nap kellene csinálni 
az embernek. 20 sertésnél ez körülbelül 800 Ft-os órabérbe kijön, a 10 hónap alatt. De ez 
minden nap 15 percet igényel. Ha ezt bevállalja a lakosság, azt mondta a srác, hogy 
indulásnak minimum 500 db-ot szét kellene szórni az emberek között, és meglátnánk, 
hogy mire vezetnek ezek a dolgok. ha ez menne, működne, akkor akár fel is lehetne 
fejleszteni. Karácsonyi pénznek a karácsonyfa alá teljesen tökéletes.  

Makó Sándor képviselő – Én ehhez hozzászólnék. Míg bele nem melegszünk, ez nem fog 
működni, az biztos. Te még a tótkomlósi piacon is fogsz kapni tápot, az biztos. Ezt már 
megpróbálták Mezőkovácsházán, máshol is, nem működött.  

Léka János képviselő – Sanyi, itt a szikáncsi TSZ vagy állami gazdaság megvette a 
malacot, kifizette a malacot, hozta a tápot és igen sikeres volt. 

Makó Sándor képviselő – Itt Pitvaroson? 

Léka János képviselő – Itt Pitvaroson. Több ezer darabot elvittek. 

Makó Sándor képviselő – De nem most? 
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Léka János képviselő – Nem. 20 éve.  

Makó Sándor képviselő – Na ezt akarom mondani. 10-15 évvel ezelőtt egész más volt itt 
Pitvaroson.  

Léka János képviselő – Egyetlen egy baj van, nincsenek meg a feltételek, disznóól, 
önetető, önitató, meg még hogy ha emberek be is fogadnák, ehhez hely kell. A 15 perces 
munkának olyan környezet kell. 

Tóth Tibor képviselő –Meg hát azt is meg kell gondolni, hogy 20 sertésnél már elég nagy 
trágyamennyiség felhalmozódik. 

Léka János képviselő –Most akkor egyik szomszéd… Na mindegy, nem is ez a lényeg, 
most már az is baj, hogy ha potyogtat a ló az utcán. Most pont előttem. Hát annak a 
szerencsétlen lónak vagy a jószágnak szaga van, szomszéd, széljárás van, most már oda 
jutottunk, hogy egymás szagát nem bírjuk.  

Szabó Attila képviselő – Ez érdekes dolog, mert gyerekként ez egy alapvető dolog volt. 

Radó Tibor polgármester–Szerintem jó ötlet, bár nem települési önkormányzatnak kell ezt 
megszervezni, ettől függetlenül segítsük a lakossági fórumot azzal, hogy helyet, időpontot 
biztosítunk. 

Szabó Attila képviselő – Én bevállalom, hogy beszélek a srácokkal, a helyet kérem. 

Tószegi Gyula képviselő – Megkaptad. 

Szabó Attila képviselő – Egy megbeszélt időpontra. 

Léka János képviselő – És egy szórólapot minden házba. 

Szabó Attila képviselő – Egy igényfelmérést csinálunk a fórumon, és szeretném ezt 
igazából a négy községbe széthinteni. 

Radó Tibor polgármester–Ezt akartam mondani, mert 500-as sertésállomány szerintem 
nem fog önmagában Pitvaroson összejönni. 

Szabó Attila képviselő – A négy községbe széthinteni, gondoltam,  hogy Mezőhegyes, 
Tótkomlóst vagy Csanádpalotát megszórom, de első körben inkább ne, itt majd Pick Rt 
meg a Mecsek-Pig Kft. eldöntik, hogy mit szeretnének. 

Radó Tibor polgármester–A szórólapozást illetve annak költségeit felvállalja az 
önkormányzat? 

Makó Sándor – Fel. 

Szabó Attila képviselő – Erre nem is gondoltam. 

Radó Tibor polgármester–A kiszórást is vállaljuk, mert emberanyag van hozzá, illetve a 
szórólap elkészítését. 

Tószegi Gyula képviselő – Nem csak szórólap, csinálsz egy szép jpg vagy kép formátumú 
anyagot a képújságra, aztán azt látja Tótkomlós, Békéssámson, Mezőhegyes is. 

Szabó Attila képviselő – Azt még első körben nem biztos, hogy kéne. 

Tószegi Gyula képviselő – Nem baj, odaírjuk akkor, hogy Pitvaros és környéke.  

Szabó Attila képviselő – Mondjuk lehet. Mennyien nézik a képújságot? 

Radó Tibor polgármester–Sokan. 

Szabó Attila képviselő – Éppen lehet, nincs ebből semmi gond. 

Radó Tibor polgármester–Napirendi ponthoz van még valami kérdés? Egyéb? 
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Szabó Attila képviselő – Igazából nincs. Annyi, hogy ebből akkor lesz valami, hogy ha 
mindkét cég rábólint. Szívesen kijönnek, tartanak egy felmérést, tájékoztató, bármit.  

Radó Tibor polgármester– Én szeretném megköszönni… 

Szabó Attila képviselő – Bocsánat, a négy község polgármesterét ne hagyjuk ki ebből a 
dologból, valahogy tájékoztassuk már őket, illetve megkérném a polgármestert, hogy 
legyen szíves tájékoztatni a környék polgármestereit, hogy lenne egy ilyen akció, és 
megszórólapoznánk a községeiket, hogy ne legyen ebből baj. 

Radó Tibor polgármester– Jó, feltétlenül. Nagyon-nagyon köszönöm mindenkinek az 
együttműködést, hogy az alakuló ülés nem mondom, hogy gyorsan, de szépen lezajlott, 
örülök, hogy rögtön felvettük a munkának a folyamatát, és rögtön ötletelni kezdtünk. A 
napirendi pontokon belül a jegyzőkönyvbe van-e még valami észrevétel, hozzászólás? Ha 
nincs, akkor nagyon szépen köszönöm, bezárom a testületi ülést. 
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